
Jegyzőkönyv

A Szociális és Egészségügyi Bizottság 

2016. december 08-i rendkívüli nyílt üléséről

Az ülés helye: Budaörsi Polgármesteri Hivatala II. emelet nagyterem (2040 Budaörs,
Szabadság út 134.)

Jelen voltak: Dr. Ritter Gergely elnök, Hauser Péter és Simándi Szelim képviselők,
Szabó Sándorné, Dr. Hardy Géza külsős bizottsági tagok.

Igazoltan távol: Gáspár Béla képviselő

Jelen voltak továbbá: Biró Gyula alpolgármester, Vágó Csaba Kabinetvezető, Erdős
Károlyné  Jegyzői  irodavezető,  Kövesdi  Gabriella  Szociális  és  Egészségügyi
irodavezető, Nyikes Fatime esélyegyenlőségi szószóló

Jegyzőkönyvvezető: P. Berecz Anita 

Dr.  Ritter  Gergely  elnök: Köszönti  a  Bizottság  tagjait,  és  a  Hivatal  részéről
megjelenteket. Megállapítja, hogy a Bizottság határozatképes, 5 fő jelen van, így az
ülést 810-kor megnyitja. 

Kéri  a  jelenlévő  bizottsági  tagokat,  hogy  válasszanak  jegyzőkönyv-hitelesítőt,
javasolta, hogy Hauser Péter képviselőt válasszák meg jegyzőkönyv-hitelesítőnek.

Hauser Péter képviselő jelezte, hogy vállalja a jegyzőkönyv aláírását.

A Bizottság  5 igen szavazattal  úgy döntött,  hogy Hauser Pétert  választja meg, a
jegyzőkönyv bizottsági tag hitelesítőjének.

Napirendhez: 

Dr.  Ritter  Gergely  elnök:  Elmondja,  hogy  a  kiküldött  meghívón  szereplő
napirendekhez  érkezett  meg egy sürgősségi  előterjesztés,  kéri  ennek  napirendre
vételét, melyet a bizottság 5 igen szavazattal támogatott.

Az 5.) és 6.) napirend zárt ülés keretében való tárgyalására vonatkozó javaslatát a
bizottság 5 igen szavazattal támogatta, így 5 igen szavazattal a fenti módosítással a
bizottság elfogadta a napirendet.

Napirend 
138/2016. (XII.08.) SZEB sz. határozat

I. Jegyzőkönyv aláíró megválasztása

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Szociális  és  Egészségügyi
Bizottsága  úgy  dönt,  hogy  Hauser  Péter  bizottsági  tagot  választja  meg,  a
jegyzőkönyv hitelesítőjének.  



II. Napirend

I. Testületi hatáskör:

1.) Budaörs Város Önkormányzat 2017. évi költségvetési koncepciója
2.)  Budaörs  Város  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  I-III  negyedéves

végrehajtásáról szóló beszámoló
3.) A helyi esélyegyenlőségi szószóló beszámolója a 2016. évi tevékenységéről 
4.) Javaslat a „Járóbeteg szakellátás és egyes egészségügyi alapellátások” tárgyú

közbeszerzési eljárás szakmai tartalmi szempontjaira

II. Bizottsági hatáskör:

Zárt ülés
5.)  Bursa  Hungarica  Felsőoktatási  Önkormányzati  Ösztöndíjpályázat  2017.  évi

fordulójának elbírálása
6.) Méltányossági települési támogatás iránti kérelmek elbírálása

Napirend előtti hozzászólás: Nem volt.  

1.) Budaörs Város Önkormányzat 2017. évi költségvetési koncepciója

Barta Gáborné pénzügyi irodavezető: Ismerteti az előterjesztést.

dr. Hardy Géza külsős bizottsági tag:  Jelzi, csak egy nagyon rövid kérése lenne
sokuk  nevében,  a  táblázatban  a  nyomásfokozó  gépház  prioritása  kettes  számot
kapott. Két évtizede gördítik maguk előtt ezt a problématömeget, ha szabad volna -
és  céltartalékban,  mint  maradvány  fog  szerepelni  a  75  millió  forint  -  hogy  ez
maradjon  a  prioritások  egyes  sorában,  ne  kettes  jelzéssel.  Igen  nagy
valószínűséggel azoknak a kívánalma, amit a Képviselő-testület az első félévben a
részönkormányzat  elé  tett,  első  félévben  teljesíteni  tudják,  és  akkor  nem  lesz
akadálya, hogy ez a nyomásfokozó gépház végre megépülhessen, párhuzamosan a
gerincvezetékkel. Köszöni szépen.   

Vágó  Csaba  Kabinetvezető:  Jó  reggelt  kíván,  köszönt  mindenkit.  Elmondja,  a
koncepciónál ez a melléklet sok félreértésre adott okot, függetlenül a prioritást jelző
számoktól. Ezek lényegében nem szerves része, hanem illusztrálása a költségvetési
elképzelésnek, tulajdonképpen nem 2017-re vonatkozó beruházási javaslat, hanem
számszerűsítve a középtávú tervek menti elképzeléseknek. Véleménye szerint az,
hogy a nyomásfokozó a szívügyek közé tartozik,  abból  is látszik,  hogy az elmúlt
nyolc  évben  minden  egyes  alaklommal  benne  volt  a  költségvetésben  az  erre
biztosítandó forrás, most sem kívánnak másképp eljárni, ugyanakkor az látszik, hogy
akár a vízművek engedélyhez kötöttsége, meg a többi dolog picit  fékezi a dolgot.
Szándékukban áll megcsinálni, amint a feltételek teljesülnek. 
 
dr.  Hardy Géza külsős bizottsági  tag:  Jelzi,  a nyolc  évet  három évre szeretné
pontosítani, azóta szerepelnek a költségvetésben.



Vágó  Csaba  Kabinetvezető:  Arra  hívná  fel  Víziközmű  Társulat  elnökének  a
figyelmét, hogy gyakorlatilag, ha a Hivatal nem figyel tavaly, akkor a Fidesz módosító
indítványának nyomán ez kikerült volna a költségvetésből, de azért ők bent tartották.
Köszöni szépen, akár három, akár nyolc év. 

dr.  Ritter  Gergely  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 5 igen szavazattal elfogadott.

139/2016. (XII.08.) SZEB sz. határozat
Budaörs Város Önkormányzat 2017. évi költségvetési koncepciója

I. Budaörs Város Önkormányzat Szociális és Egészségügyi Bizottsága javasolja a

Képviselő-testületnek a 2017. évi költségvetési koncepciót elfogadni. 

II. Budaörs Város Önkormányzat Szociális és Egészségügyi Bizottsága javasolja a

Képviselő-testületnek  a  2017.  évi  költségvetés  tervezésére  vonatkozó,  alábbi

irányelveket elfogadni:

1) Elsődleges  követelmény  az  önkormányzat  által  ellátandó  kötelező  feladatok

zavartalan,  folyamatos  ellátásának  biztosítása  legalább  a  már  elért  minőségi

színvonalon, a költségvetési egyensúly megtartása mellett.

2) Az  önkormányzati  feladatellátás  minden  területén  érvényesíteni  kell  a  takarékos,

óvatos  költségvetési  gazdálkodás  követelményét,  a  működési  hiány  nélküli

gazdálkodás követelményét.

3) Önként  vállalt  feladatok  a  költségvetésben  akkor  tervezhetők,  ha  azok  pénzügyi

fedezete  az  önkormányzat  saját  bevételeiből  megteremthető.  Az  önként  vállalt

feladatok  kiadásainak  finanszírozása a  kötelező önkormányzati  feladatok  ellátását

nem veszélyeztetheti.

4) Az állami támogatásokat a Magyarország 2017. évi központi költségvetéséről szóló

törvény 2. és 3. számú mellékleteinek szabályai szerint meghatározott összegben kell

tervezni. 

5) A  bevételek  tervezése  során  változatlanul  nagy  hangsúlyt  kell  helyezni  az

önkormányzati és az intézményi saját bevételek pontos számbavételére, a bevételi

források  teljes  körűségére.  A költségvetés  számainak  véglegesítésekor  a  lehető

legteljesebb, de a reálisan teljesíthető bevételek feltárására kell törekedni.



6) Fel kell tárni azokat a forrásokat, melyek a saját bevételek további növelését teszik

lehetővé.

7) A kintlévőségek behajtására 2017. évben is kiemelt figyelmet kell fordítani.

8) A 2017.  évi  költségvetési  javaslatban  a  2016.  évi  gazdálkodás  során  keletkező

szabad  maradvány  várható  összegét,  mint  a  jövő  évi  fejlesztésekhez  rendelhető

forrást, szerepeltetni kell.  

9) A folyamatban lévő, 2017. évre áthúzódó fejlesztéseken túl további fejlesztési kiadás

csak  az  alapvető  működés  biztosítását  túlmenően  rendelkezésre  álló  források

függvényében lehetséges.

10)  Budaörs  Város  Önkormányzata  fenntartásában  működő  intézményekben

foglalkoztatott közalkalmazottakat megillető pótlékok meghatározásáról szóló 8/2016.

(II.26.)  önkormányzati  rendeletben,  valamint  a  Clementis  László  működtetői

ösztöndíjról  szóló  50/2012.  (XII.17.)  önkormányzati  rendeletben  foglaltakat  2017.

évben is fenn kívánja tartani. 

11) Továbbra  is  részt  kell  vállalni  –  a  lehetőség  szerint  –  a  megújuló

közfoglalkoztatásban, csökkentve ezzel a helyi munkanélküliséget.

12)  Budaörs Város Önkormányzat  fenntartásában működő költségvetési  intézmények,

illetve  az  önkormányzat  által  foglalkoztatottak  részére  2017.  évben  béren  kívüli

juttatásként  bruttó  200 e Ft/álláshely/év,  egyéb  nem  rendszeres  juttatások

tekintetében a 2016. évi költségvetési rendeletben, valamint az egyéb hatályos helyi

rendeletekben meghatározott juttatások tervezhetők.

13)  Budaörs  Város  Önkormányzat  fenntartásában  működő  köznevelési  és  szociális

intézményekben dolgozók részére munkaruha bruttó 35.000 Ft/fő/év, vagy védőruha

25.000 Ft/fő/év összeggel tervezhető. 

14) Budaörs  Város  Önkormányzat  fenntartásában  működő  költségvetési  intézmény

vezetője munkáltatói döntésen alapuló illetményrészt csak az irányító szerv előzetes

jóváhagyásával állapíthat meg.



15)  Az  egyházi  fenntartású  közoktatási  intézmény  esetében  az  érvényben  lévő

szerződésnek megfelelően tervezhető a támogatás összege.

16)  A  nemzetiségi  önkormányzatok  2017.  évi  támogatására  a  Képviselő-testület

tartalékot  képez,  melyre  pályázatot  nyújthatnak  be  a  2017.  évi  költségvetés

beterjesztéséig.

17)  A költségvetésben önálló soron szerepelő, támogatott civil szervezetek, egyesületek,

továbbá  a  társadalmi  szervezetek,  valamint  éves  pályázat  során  támogatásban

részesült  civil  szervezetek  által  év  közben előterjesztett  további  támogatási  igény

nem támogatható.

18) Ezen  eddig  is  maximálisan  komolyan  vett  költségvetési  irányelvek  súlyát  tovább

növeli  az  állam  által  szolidaritási  hozzájárulás  ürügyén,  az  önkormányzat  saját

költségvetéséből egyoldalúan – és véleményeink szerint jogszerűtlenül – elvont több,

mint  2  Mrd.  Ft,  amely  következtében  kialakult  költségvetési  szituáció  a  város

mozgásterét jelentékeny mértékben korlátozza. 

2.) Budaörs Város Önkormányzat 2016. évi költségvetésének I-III negyedéves
végrehajtásáról szóló beszámoló

Barta Gáborné pénzügyi irodavezető: Ismerteti az előterjesztést.

dr.  Ritter  Gergely  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 5 igen szavazattal elfogadott.

140/2016. (XII.08.) SZEB sz. határozat
Budaörs  Város  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  I-III  negyedéves
végrehajtásáról szóló beszámoló

Budaörs  Város  Önkormányzat  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottsága  javasolja  a

Képviselő-testületnek Budaörs Város Önkormányzat 2016. évi költségvetésének I-III.

negyedéves  végrehajtásáról  szóló  tájékoztató  elfogadását  az  1-23.  számú

mellékletek szerint.

3.) A helyi esélyegyenlőségi szószóló beszámolója a 2016. évi tevékenységéről 



Nyikes Fatime esélyegyenlőségi szószóló:  Köszöni a lehetőséget és a bizalmat.
Elmondja,  hogy  az  elején  voltak  benne  bizonytalanságok,  mert  ez  nagyon  új
pozíciónak  gondolja  még ezt  a  szószólóságot.  Az  látszik,  hogy a  város,  nagyon
odafigyel  a sérülékeny csoportjaira,  ő  viszont  nem tudta mennyi  feladattal  fog ez
járni. Azt tudja mondani a városban nagyjából minden rendben zajlik a sérülékeny
csoportok kapcsán, azonban mégis érkeznek hozzá megkeresések, amivel érdemes
foglalkozni, s ha ez a pozíció nincs, akkor lehet, ezek az esetek nem találják meg azt
a teret, ahol tudnak kapcsolódni a városvezetéshez.  A mozgássérültek megkeresték
az  Egészségház  bejáratának  akadálymentesítésével  kapcsolatban,  valamint
szeretné megragadni az alkalmat, hogy megköszönje a vezetősávot a Patkó utcai
Buláke iroda és a gimnáziumi megálló között. Köszönik, hogy a város erre odafigyel.
Elmondja,  van egy limfödéma nevű betegség,  ami  sokkal  komolyabb dolog,  mint
amekkora hangsúlyt  kap az egészségügyi  rendszerben, s jelenleg ez a városban
sincs  megoldva.  Folyamatban van,  hogy ezzel  az  üggyel  valamit  tudjon  kezdeni.
Elmondja még, hogy a pszichoszociális fogyatékosokat csak önkéntes alapon lehet
kezelés alá  vonni,  ez nagyon sok családban probléma. Köszöni  a lehetőséget,  a
szószólóság azt gondolja, ez egy nagyon jó kezdeményezés volt. 

dr.  Ritter  Gergely  elnök: Köszöni  szépen  a  beszámolót.  Kérdése,  hogy  a
limfödémával kapcsolatban milyen megoldáson gondolkodnak? 

Nyikes  Fatime  esélyegyenlőségi  szószóló:  Elmondja,  hogy az  Egészségháztól
kért  időpontot,  de  még  sajnos  nem  jutott  be,  illetve  a  Bulákénál  van  két
gyógymasszőr, akik ezt a fajta kezelést tudják nyújtani, de az a baj, hogy ez nagyon
drága,  ennek  a  feltételeit  kellene  körüljárni,  hogy  költséghatékonyabban  meg
lehessen oldani.

dr. Ritter Gergely elnök: Ezek szerint ez nem megy TB támogatásra?

Nyikes  Fatime  esélyegyenlőségi  szószóló:  Tájékoztat,  a  Buláke  nem  TB
támogatott  szolgáltató,  ők  az  önkormányzati  támogatásokat  fordítják  vissza  a
lakosság számára, azért tudnak kedvezményes kezeléseket nyújtani.

dr.  Hardy Géza külsős bizottsági  tag:  Jelzi,  ha a Kossuth  Lajos utca 5.  sz.-ot
megkapja a város, vagyis elindul a fizikoterápiás rendszer, erre is volna lehetőség, és
lenne, aki csinálná.

Vágó  Csaba  Kabinetvezető:  Jelzi,  nagyon  bízik  abban,  hogy  továbblépési
lehetőséggel tudnak számolni, erről egy hete is beszélt az ülésen. 

dr.  Ritter  Gergely  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 5 igen szavazattal elfogadott.

141/2016. (XII.08.) SZEB sz. határozat
A helyi esélyegyenlőségi szószóló beszámolója a 2016. évi tevékenységéről 

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület  Szociális  és  Egészségügyi
Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  az  előterjesztés  mellékletét
képező -  Helyi Esélyegyenlőségi Szószóló 2016 évi beszámolóját fogadja el. 



4.)  Javaslat  a  „Járóbeteg  szakellátás  és  egyes  egészségügyi  alapellátások”
tárgyú közbeszerzési eljárás szakmai tartalmi szempontjaira

Kövesdi Gabriella szociális irodavezető: Ismerteti az előterjesztést.
dr.  Hardy  Géza  külsős  bizottsági  tag:  Jelzi,  két  évvel  ezelőtt  a  járóbeteg
rendszeren egyértelmű kapacitás növekedés volt, s a kézsebészet végre kikerült a
traumatológia ellátó köréből, önállóan finanszírozott terület lett. Most nem tudja miért
maradt ki,  kikerült,  nem érti,  hogy miért,  körülbelül  akkortól,  mikor a EUROPMED
szerződése megszűnt. Szorgalmazza, hogy önálló szakként maradjon meg, négyen
végzik  a  szakellátást.  A  másik  dolog,  hogy  ha  szabad  volna,  szerepeljen
hangsúlyozottabban az egynapos ellátás keretein belül  az a kitétel, hogy az OEP
által finanszírozott ellátás ne kerüljön hátrányba, ha fizetős beteg kerül ellátásra az
egynapos sebészeten. Sajnos ez elég gyakori volt. 

Vágó Csaba Kabinetvezető:  Elmondja,  akkor,  amikor  a  különböző ellátási  fajták
különböző  óraszámait  végignézték,  azt  tűzték  ki  célul,  hogy  az  EUROP-Med
fénykorában  elért  kapacitást  minimumként  határozzák  meg.  Abból  a  táblázatból
indultak ki,  amit az OEP-től  kaptak. A kézsebészet hol önálló számként futott,  hol
meg nagy csomagban futott  együtt,  ezt  valószínűleg az OEP nem követte le.  Ha
vannak prioritások az egészségügyi központon belül, akkor a prioritás az, aki az OEP
finanszírozott ellátásokban részt vesz, mindenki más utána jön, sőt a magán orvosi
szakellátásokat lehet végezni, csak éppen nem ebben az épületben. Ha volt is eddig
ilyen, bár erről különböző információk voltak, a cél, hogy a jövőben ne legyen az új
szolgáltató által. 

dr. Ritter Gergely elnök: Jelzi, szó volt arról is, hogy az óraszámba beleférő ellátást
ne lehesse kivinni a rendelőből. 

Vágó Csaba Kabinetvezető: Ha jól érti, az elnök úr kérése, a helyhez kötöttségre
irányul, ilyen feltételt megfogalmazhatnak, ez a szakmai kör, van egy következő rész,
amikor a közbeszerzési eljárás fázisai vannak, akkor nyilván ezt meg lehet meg kell
fogalmazni. 

dr. Hardy Géza külsős bizottsági tag: Amikor a EUROP-MED működött, még nem
volt  külön a kézsebészet, de a feljövő szakban külön váltak és végre egyedül az
országban  itt  került  külön  tételként  a  kézsebészeti  kapacitás,  mint  végezhető
tevékenység, jó lenne, ha ezt nem adnák le. 

Vágó  Csaba  Kabinetvezető:  Meri  remélni,  hogy  a  megnevezett  óraszám  nem
elveszett, hanem hozzáadódott egy nagyobb halmazhoz, ismétli, az OEP által adott
információkból indultak ki. 

dr. Ritter Gergely elnök:  Megemlíti, az érsebészeti ellátás sincs külön címkézve,
erre is igen nagy szükség van.

Dr.  Hardy  Géza  külsős  bizottsági  tag:  2004-től  külön  végezték  a  kézsebészeti
ellátást az egynapos sebészeten belül. Megjegyzi, pillanatnyilag traumatológus egy
személy dolgozik, kézsebészek már négyen vannak, van rá igény, sok a beteg. 



Vágó Csaba Kabinetvezető:  Elmondja,  bárki  jön ide,  az első 1-2 évben komoly
fejlesztéseket kell végrehajtania ahhoz, hogy meg tudja tartani a színvonalat, mai a
2012-13-as évet jellemezte Budaörsös. 

dr. Ritter Gergely elnök: Jelzi, az informatikai rendszer megfelelő kiépítését már ő is
régen szorgalmazza. 

dr.  Ritter  Gergely  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 5 igen szavazattal elfogadott.

142/2016. (XII.08.) SZEB sz. határozat
Javaslat a „Járóbeteg szakellátás és egyes egészségügyi alapellátások” tárgyú
közbeszerzési eljárás szakmai tartalmi szempontjaira

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Szociális  és  Egészségügyi
Bizottsága javasolja a Képviselő-testület részére, hogy a „Járóbeteg-szakellátás és
egyes egészségügyi alapellátások” tárgyú közbeszerzési eljárás  lebonyolításával
kapcsolatban döntsön az alábbiak szerint:

a.) az  előterjesztés  1.  sz.  mellékletét  képező  szakmai  tartalmi  szempontok
jóváhagyását követően szakértők bevonásával  kerüljön sor a közbeszerzés
előkészítésére vonatkozó konkrét javaslat  (benne különösen: közbeszerzési
eljárás  fajtának  meghatározása,  alkalmassági  követelmények,  értékelési
szempontok és az ahhoz kapcsolódó szakmai pontrendszer) kidolgozására,

b.) a közbeszerzési  eljárás megindításával  kapcsolatos ajánlatkérői  döntéseket
az Önkormányzati  Közbeszerzési  Döntéshozó Bizottság hozza meg, míg a
közbeszerzési  eljárás  eredménymegállapítása  tekintetében  a  Képviselő-
testület dönt.

A Bizottság, a további napirendi pontokat zárt ülés keretében tárgyalta. A zárt ülésről
külön jegyzőkönyv készül.

A zárt ülésen hozott határozatok száma:

143/2016. (XII.08.) SZEB sz. határozat
144/2016. (XII.08.) SZEB sz. határozat

k.m.f.

Hauser Péter    Dr. Ritter Gergely
bizottsági tag aláíró                                                                a bizottság
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